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ÉVKÖZI 23. VASÁRNAP                             B év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 35,4-7a – Jak 2,1-5 – Mk 7,31-37 

Egy süketnéma meggyógyítása         
          

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Minden vasárnap meghív bennünket az Úr! Nagyon jó lenne, ha 
rájönnénk, hogy ünnepelni hív az Úr! Az ószövetségi Szentírásban van egy fontos 
figyelmeztető mondat, amikor Isten szólítgat bennünket, akkor vannak bátrak, akik azt 
mondják: Szólj Uram, hallja a te szolgád! Erre is kellene gondolni, amikor idefelé jövünk: 
 

Szólj Uram, hallja a te szolgád! Meghalljuk-e, amit mond az Isten? 
Mi papok, minden reggel ezzel a mondattal kezdjük az istendicséretünket:  
Nyisd meg Uram ajkamat, hogy dicséretedet hirdesse szavam! 

 

Néha erre is jó lenne gondolni, hogy elsősorban azért érdemes kinyitni a szánkat, hogy 
dicsőítsük az Istent! A mai reggelen vegyünk bátorságot, merjük kimondani: Szólj Uram! 
Tegyünk egy ígéretet: Nyisd meg Uram ajkamat, hogy téged dicsérjelek! Higgyék el a 
Testvérek, ha ezeket komolyan gondoljuk, átalakul az életünk is!  
 

Másmilyenek lesznek a gondolataink! Mások lesznek a törekvéseink! 
Más lesz a kapcsolatunk Istennel és egymással! 
Most csendesedjünk el és gondoljunk ezekre! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! A világ vasárnapról-vasárnapra számon kéri Jézus tanítását. A kérdés az, 
hogy Jézus messiási ígérete érvényes-e ma is? Hogyan hangzott el? Elérkezett hozzátok az 
Isten országa! A kérdés tehát ez: Jézusnak ez a kijelentése ma érvényes-e? Egyáltalán, mi mit 
kezdünk ezzel a jézusi üzenettel, ezzel a jézusi ígérettel, mert valójában ez egy kijelentés: 
 

Jézus személyében, tanításában valóban elérkezett az Isten országa, 
de ez bennünk és általunk valósul meg a mindennapokban! 

 

Amikor mi számon kérünk valamit Jézustól, Jézuson, akkor arra kellene gondolni: hogyan is 
állunk mi? A mai vasárnapon ezt az egyetlen fogalmat kellene magunk elé állítani és ezen 
elgondolkodni: 

Mit jelent számunkra ez: Nyílj meg! 

 

Nyílj meg  
Milyen emberek vagyunk mi? Ma azt hallottuk az evangéliumban, hogy Jézus meggyógyít 
egy dadogót, egy süketnémát. Mi ezt örömmel halljuk, valamiképpen azt várnánk Jézustól, 
hogy gyógyítsa most is a betegeinket. Személyesebben: gyógyítson meg engem, ha éppen 
szükségem van erre! Csakhogy egészen más az értelme ennek a gyógyításnak! Ez a gyógyítás 
új nyitottságra szabadít fel bennünket! Ezt nagyon jegyezzük meg! Jézus meggyógyít egy 
beteget, de már a Bibliában is olvassuk, hogy ez nem azt jelentette, hogy mindenkit 
meggyógyított. Ilyeneket olvasunk a Szentírásban, akiket odavittek Jézus elé, azokat 
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meggyógyította. Jézus nem azért jött közénk, hogy az ember testi nyavalyáit orvosolja. Jézus 
az ember életét akarja a hit útjára vezetni! 
 

Jézus a hit útjára akar elvezetni bennünket! 

 

Ez a gyógyítás nagyon fontos üzenetet hordoz: új nyitottságot akar, új nyitottságra akar 
bennünket felszabadítani. A süketet fel kell szabadítani, a néma nyelvét mozgásba kell hozni! 
Magyarországon, Európában szinte a mindennapjainkban érezzük ezt az üzenetet! Új 
nyitottság, ami csak abban az esetben lehetséges, ha eljut az ember a lelki szabadságra!  
 

Nyílj meg arra a másik világra! 

Jézus a mi életünket 
a mindennapi életünkön túli boldogságra akarja elvinni! 

 

Jézustól valójában mi a mindennapi boldogságunkat akarjuk. Csakhogy a mindennapi 

boldogságunk sokkal nagyobb távlatba van helyezve, a hit világába. A távlat azt jelenti, Jézus 
elhív bennünket a hit útjára! Ezen az úton más az értékrend, más fontos, az esetek 
többségében nem az, amit mi fontosnak tartunk, vagy gondolunk. Amikor Jézus meghirdeti az 

Isten országát, akkor nem azt ígéri, hogy paradicsom lesz a Földön. Jézus azt ígéri, hogy egy 
új világ jöhet létre! Ez az új világ bennünk, a mi lelki életünkben kell, hogy megszülessen! 

 

Erre hív bennünket Jézus! 

 

Legyetek halló, beszélő emberek 
A mai vasárnap ehhez az egyetlen fogalomhoz köti ezt az újat, a mi belső megújulásunkat: 
nyílj meg! Ne légy süket! Ne légy néma! Abszurd világban élünk! Az abszurd világ azt 
jelenti, ha lefordítjuk a szót: süketnémák világa! Az a világ, amelyben süketek vagyunk, azt 

jelenti, hogy nem tudjuk befogadni az üzenetet. Nagyon is aktuális Jézusnak ez a messiási 
ígérete: Elérkezett hozzátok az Isten országa!  
 

Legyetek halló emberek ebben a világban!  
Legyetek beszélő emberek ebben a világban!  
A halló ember befogad!  

A halló ember beengedi éltébe az igazságokat!  
Sőt, felfog igazságokat, megért igazságokat! 

 

Jézuson sok mindent számon kérünk, talán sokkal inkább azon kellene gondolkodnunk, hogy 
befogadjuk-e az igazságokat, a jézusi igazságokat? Ez új távlatot jelent-e nekünk? Értjük-e, 

amit Jézus mond? Felfogjuk-e, amit Jézus mond? Az a tapasztalatom, hogy a krisztusi 
igazságokat, az isteni tanítást illetően gyerekcipőben járunk! Erre lehet mindig mondani, hogy 
kommunista évtizedek vannak mögöttünk. Igen, mögöttünk vannak, nagyon nehezek voltak, 
de az isteni igazságokból akkor még többet tudtak az emberek, mint ma. Ebben benne van az 
elmúlt néhány évtized is és mi – bocsánat, hogy ezt mondom – elbutultunk. 

 

Az isteni igazságokat a legtöbb ember, 
- magát hívőnek mondó ember - nem ismeri, nem tudja, 

a tartalmáról nem is beszélve! Hogy felfogta-e? 

 

A beszélő! Aki nem beszél, az kivonul a közösségből. Aki beszél, akinek van mondanivalója, 
az visszajön a közösségbe. A mai vasárnap üzenetében tudomásul kell venni, hogy ez a világ 
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valóban abszurd, süketek és némák világa! Igen, Jézus új nyitottságot akar, új nyitottságra 
akar bennünket felszabadítani, hogy halló emberek legyünk, halljuk a világ hangjait, tudjuk 
ezeket mérlegre tenni! Amikor új nyitottságra gondolunk, akkor beszélő emberekké kell 
legyünk. Találkozunk azzal a hamis alázattal: én nem tudok semmit, nem nyilatkozhatok. Az 
új értékeket kell felismerni a halló és beszélő embernek. Azokat kell nekünk meghallani, 
feldolgozni lelkünkben, azokról kell beszélni, amelyek fontosak, fontosak egyénileg és 
fontosak közösségileg is. Európa átalakulóban van. Két út áll előttünk, Európa nagyjából 
mindent elengedett.  

 

Az elmúlt héten volt Nagy Szent Gergely pápa ünnepnapja 
Akkor beszéltem arról, azt írták le vele kapcsolatosan, mint legfontosabb üzenetet: Az utolsó 
római, még egy valaki, utolsóként még valamit őrzött azokból az értékekből, amelyeket a 
barbárok leromboltak, abból a világból, amelyet feldúltak. Ő volt az utolsó, akiben még 
fölragyogott annak a pusztulóban lévő világnak a gazdagsága, mert gazdag volt. Igaz, nem 
volt keresztény, de értékei voltak. Nagy Szent Gergely pápának szerencséje volt. A barbárok a 
longobárdok voltak, akik Európát földúlták, ariánus keresztények voltak, tartották is, meg 
nem is azt, amit a hitük szerint vallottak. Ezeken a romokon bencés szerzetesek munkálkodása 
nyomán új világ született!  
 

Szent Benedek és társai munkálkodása nyomán 

fölépült a keresztény Európa,  
a megbukott, szétvert római birodalom romjain! 

 

Európa és az új szemlélet  
Az életünket teljes egészében a keresztény kultúrának az értékei, igazságai szerint rendeztük 
be. Ma, a harmadik évezred elején Európában ott tartunk, hogy ez a keresztény kultúra 
kiürült, a mi kezeink között elveszett, mert megtagadtuk az igazságait. A kérdés az, hogy ki az 

utolsó ember ebben az európai kereszténységben? Körülnézünk, akkor azt kell látnunk, hogy 
az európai gondolkodás lemondott a keresztény értékekről.  
 

A kérdés az, hogy maradtak-e elegen, 

akik ezzel az új szemlélettel rendelkeznek, 
amely új szemlélet meghallja a keresztény igazságokat, 

amely új keresztény szemlélet szólni tud az igazságairól! 

 

Magyarország keresztény értékekre épül 
Mi olyan országban élünk, amely ország kimondta, hogy keresztény értékekre óhajtja építeni 
a jövőjét. Ezt senki nem mondta ki Európában, csak mi magyarok! Ehhez csatlakoztak a 
lengyelek, lengyel-magyar barátság! A többiek érdekből, a jövőjüket féltve csatlakoznak, 
amennyiben csatlakoznak. Legtöbb esetben ez politikai megfontolás.  
 

Tudunk-e váltani, az igazi értéket be tudjuk-e fogadni? 

Az igazi értékeket fel tudjuk-e fogni, értjük-e? 

Ezekről az igazi értékekről van-e bátorságunk beszélni? 

 

A miniszterelnök úr a vértanúi lelkületről 
Tegnap nagyon értékes gondolatokat mondott a miniszterelnök úr ezzel az új távlattal 
kapcsolatosan. Azt mondta, hogy valójában ez a perspektíva csak vértanúi lelkülettel 
valósítható meg! Teljesen igaza van! Én nem azt mondom, hogy legyen mindenki vértanú, bár 
egyre több vértanú van. A kereszténység mindennapi vértanúság! Az ember életét azokhoz 
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az értékekhez igazítja, amelyek áldozatok nélkül nem valósíthatók meg, amely áldozatokra 
épülhet rá az emberi élet, az ember jövője! 

  

Aktuális-e Jézus messiási üzenete ma 
 A legaktuálisabb! Az elmúlt másfél évezred alatt ennyire aktuális nem volt, mert ezek alatt az 

évszázadok alatt a keresztény szellemiség – talán mondhatom kicsit megalkuvóan – hogy a 

keresztény közhangulat hordozott bennünket! Hordozta azokat az embereket is, akik 
különösebben nem gondolták meg, mit jelent kereszténynek lenni!  
 

Ma az utolsó európait keressük, 
az utolsó keresztény európait keressük: ki az? 

 

Ezeken a pusztult, elfogyott európai keresztény romokon felépül-e ez az új világ, ahol a mai 
gyerekeknek és a születendőknek is van jövője, mert azért ezt látni kell! Ezért kell hallani! 

Most lesz egy nagy felelősségre vonás Magyarországgal kapcsolatosan. Napnál világosabban 
kimutatják, hogy ebben a jelentésben mennyi valótlanság, szemen-szedett valótlanság van. 
Ezért kell halló, beszélő embereknek lenni, mert mindezt a küzdelmet süketnémákkal nem 
lehet végigharcolni! Ez vértanúi lelkületet követel mindenkitől, aki most itt van! Ez nem egy-

két embernek az ügye! Ez Európa ügye, ez a mi ügyünk!  
 

Van-e bátorságunk azt mondani: Szólj Uram, hallja a te szolgád? 

Van-e bátorságunk kijelenteni: 

Nyisd meg Uram ajkamat, hogy a dicséretedet hirdesse szavam! 

Amit az Isten üzen, az az élet üzenete! 

Mindazokat az igazságokat, amelyekre rá lehet építeni az életünket, 
csak azok tudják magukévá tenni, 

akik elfogadják, hogy áldozatokra épül az emberi világ! 

Kedves, jó Testvérek! Jól hallanak? 

Kedves, jó Testvérek! Van nyelvük? 

Isten adta ajándékképpen! 

 

+  A M E N  + 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! A szentmise áldása abban akar minket erősíteni, bátorítani, hogy a hit 
útján járjunk! Azért jutottunk ide, mert dadogó emberekkel csak ide lehet jutni! A krisztusi 
igazságokat nem szívesen hallgatják egyesek még a templomba járó emberek közül sem. 
Jézus kommunikációra hív bennünket! Hallottuk a mai gyógyításnál, Jézus először 
kommunikált az Atyával, aztán a beteg emberrel. A süket, a néma nem tud kommunikálni, 
csak aki nemcsak hallja ezeket az igazságokat, hanem teszi is! Van, aki elmenekül, hogy ne is 
hallja azért, mert ügyei vannak. Aki a maga pecsenyéjét sütögeti… Nagyon komoly kérdés 
ez! A jövőnkről van szó, ezért be kell vetni magunkat!  
 

Vagy az értékek igazítanak bennünket, vagy aláhullunk! 

Legyen bátorságunk meghallani az igazságokat, 
ezekhez igazodni, ezeket meg kell vallani! 

Élet-halál kérdéséről van szó! Isten segítsen mindnyájunkat! 

 


